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ZAPYTANIE PISEMNE P-3506/06
złożone przez: Witold Tomczak (IND/DEM)
do Komisji

Dotyczy: Kryzys na rynku owoców miękkich i wiśni w nowych państwach członkowskich

Zapowiadana reforma rynku owoców i warzyw jest od wielu miesięcy odkładana, a Komisja 
Europejska nie reaguje na apele Parlamentu Europejskiego o jej przyśpieszenie. Pogłębia to 
dramatyczną sytuację producentów w nowych państwach członkowskich (NPC, UE-10), które 
wniosły w 2004 r. na wspólny rynek aż 19 gatunków owoców i warzyw o istotnym znaczeniu dla 
produkcji całego sektora. Nie uwzględnia się tego faktu w organizacji rynku owoców i warzyw, co 
jest wyraźną dyskryminacją NPC i jednocześnie destabilizuje wspólnotowe rynki tych gatunków. 
Dramatyczna sytuacja w szczególny sposób dotyczy polskich producentów owoców miękkich i wiśni. 
W dniu 28.6.2006 r. Komisja opublikowała analizę sytuacji w jednym z obszarów tego sektora " 
Raport dla Rady i Parlamentu Europejskiego dotyczący sytuacji sektora owoców miękkich, wiśni oraz 
czereśni przeznaczonych dla przetwórstwa", w którym także wskazuje w wielu miejscach na 
konieczność podjęcia szybkich działań. W nawiązaniu do powyższej sytuacji i raportu Komisji proszę 
o odpowiedź na poniższe pytania:

1. Czy cele i zasady WPR określone w Traktacie Rzymskim są z jakiś powodów dla Komisji 
nieaktualne, a jeśli tak, to jakie są inne podstawy prawne dla polityki rolnej stosowanej na rynku 
owoców i warzyw w stosunku do nowych państw członkowskich ?

2. Jaki jest udział UE-10 w ogólnych wydatkach unijnego budżetu na rynek owoców i warzyw 
w latach 2004 i 2005 i jaki jest planowany na rok 2006 ?

3. Kiedy Komisja przedstawi propozycje legislacyjne, które uwzględnią kryzysowe sytuacje w 
tym sektorze w NPC, szczególnie te, które wymienił Parlament Europejski w swojej rezolucji z 
11.05.2005 r. o uproszczeniu wspólnej organizacji rynku w owocach i warzywach (patrz punkty 
1,10,27,37,40,41,42,48,50 i 60)?

4. Jakie są rezultaty badań Komisji na temat dumpingu stosowanego w eksporcie chińskich 
truskawek na rynek unijny i jakie są planowane działania w najbliższym czasie, by rozwiązać ten 
problem.


